

ISSN 2095-9958
CN 10-1316/R

中国科技核心期刊(中国科技论文统计源期刊)

中华骨与关节外科杂志

ZHONGHUA GU YU GUANJIE WAIKE ZAZHI

Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

ISSN 2095-9958



万方数据

主管：国家卫生健康委员会

主办：中国医学科学院



中华骨与关节外科杂志

ZHONGHUA GU YU GUANJIE WAIKE ZAZHI

月刊 2008年4月创刊 第14卷 第5期 2021年5月

主 管

国家卫生健康委员会

主 办

中国医学科学院

主 编 邱贵兴

编辑部主任 高 鹏

编辑出版

中国协和医科大学出版社

《中华骨与关节外科杂志》编辑部

北京东单三条9号(100730)

电话:010-65281306

E-mail:guguanjie@126.com

投稿网址:www.cjbjs.com

印 刷

北京联合互通彩色印刷有限公司

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-9958

CN 10-1316/R

广告许可证

京东工商广字第0342号

广 告

《中华骨与关节外科杂志》市场部

发 行

中国协和医科大学出版社期刊中心

地址:北京东单三条9号

邮 发

全国各地邮电局

邮发代号:82-735

国内定价

每期15.00元,全年180.00元

本期责任编辑 李丹阳

本期英文编辑 李丹阳

本刊版权归《中华骨与关节外科杂志》编辑部所有

目 次

寄语

砥砺前行志 扬帆更向前张抒扬 (321)

特稿

北京协和医院骨科发展历程 (322)

述评

先天性脊柱侧凸的病因诊断与治疗现状仇建国 (327)

综合征性脊柱侧凸的诊治沈建雄 (333)

青少年特发性脊柱侧凸的病因学研究现状和进展庄乾宇 (337)

退行性脊柱疾病微创手术的进展余可谊 (344)

骨质疏松性椎体压缩骨折的微创强化治疗张嘉 (350)

脊柱围手术期临床护理实践和管理:协和经验
.....陈亚萍,杨旭,高娜 (355)

膝关节滑膜炎的病因学诊断及其意义杨波 (360)

骨骼发育不良的遗传学研究进展吴南 (365)

骨骼疾病的干细胞临床试验安全性及伦理问题分析
.....吴志宏,张树良,黄辉 (371)

教程

血友病性骨关节病的外科治疗策略翁习生,韩畅 (376)

临床论著

- 先天性脊柱侧凸畸形患者的肾脏超声结果分析于斌,仇建国,沈建雄,等 (384)
- 颈椎后路单开门椎管扩大减压术中局部复合浸润镇痛方案的安全性和有效性:一项前瞻性随机对照研究
.....陈峰,胡建华,王以朋,等 (388)
- 机器人辅助全膝关节置换术治疗严重膝骨关节炎的临床研究王伟,陈鑫,范彧,等 (393)
- 直接上方入路与后外侧入路全髋关节置换术早期临床疗效的随机对照研究冯宾,王英杰,朱威,等 (399)
- 有领与无领 Corail 股骨柄初次全髋关节置换术后早期结果比较:149 例患者的回顾性队列研究
.....彭慧明,林小兴,陈曦,等 (405)
- 全髋关节置换术治疗肿瘤诱发低磷骨软化症:5~10 年随访罗文浩,陈心怡,翁习生,等 (410)
- 超高龄髋部骨折患者的临床特点和手术安全性分析常晓,范彧,张保中,等 (414)

综述

- 脊柱硬膜骨化的研究现状与展望牛潼,王元一,赵宇 (420)
- 人工膝关节置换术疗效评价工具的研究进展王一鸥,钱文伟,朱诗白,等 (427)
- 半月板外突病因的研究进展姚禹,钱军 (432)
- Pauwels III 型股骨颈骨折内固定治疗的研究进展柏秋实,张保中,常晓 (437)
- 类风湿关节炎前足病变的外科诊疗进展陈立新,高鹏 (442)
- 肿瘤诱发低磷骨软化症骨科手术治疗策略的临床探讨刘书中,李响,周熹,等 (448)
- 增强现实/混合现实技术在骨肿瘤外科手术规划及教学培训中的应用周熹,刘书中,王以朋,等 (452)



欢迎关注《中华骨与关节外科杂志》微信公众号

Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

Monthly Established in April 2008

Volume 14 Number 5

May 2021

Responsible Institution

National Health Commission of
the People's Republic of China

Sponsor

Chinese Academy of Medical Sciences

Editor-in-Chief

QIU Guixing (邱贵兴)

Acting Director

GAO Peng (高鹏)

Editing & Publishing

Editorial Office of
Chinese Journal of Bone and Joint Surgery,
No.9, Dong Dan San Tiao, Beijing 100730, China
Tel: 0086-10-65281306
E-mail: guguanjie@126.com
<http://www.cjbjs.com>

Printing

Beijing Lianhehutong Color Printing Co., Ltd.

CSSN

ISSN 2095-9958
CN 10-1316/R

Copyright©2021 by the Editorial Office of Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

No content published by the Chinese Journal of Bone and Joint Surgery may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the Journal without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Editorial Board, unless this is clearly specified.

Contents

Preface

With a hundred years' strive, set an aspirational sail again
.....ZHANG Shuyang (321)

Special Report

Development course of Orthopaedics of Peking Union Medical College Hospital
..... (322)

Expert Commentary

Current status of etiological diagnosis and treatment of congenital scoliosis
.....ZHANG Jianguo (327)

Diagnosis and treatment of syndromic scoliosis
.....SHEN Jianxiong (333)

Overview of the current knowledge on the etiology of adolescent idiopathic scoliosis
.....ZHUANG Qianyu (337)

Progress of minimally invasive surgery for degenerative spinal diseases
.....YU Keyi (344)

The minimally invasive augmentation of osteoporotic vertebral compression fracture
.....ZHANG Jia (350)

Practice and management of clinical perioperative nursing of spinal surgery based on the experience of Peking Union Medical College Hospital
.....CHEN Yaping, YANG Xu, GAO Na (355)

Etiological diagnosis and its significance of synovitis of the knee joint
.....YANG Bo (360)

Advances in the genetics of skeletal dysplasias
.....WU Nan (365)

Safety and ethical analysis of stem cell clinical trials in skeletal diseases
.....WU Zhihong, ZHANG Shuliang, HUANG Hui (371)

Tutorials

Surgical treatment strategy of hemophilic arthropathyWENG Xisheng, HAN Chang (376)

Clinical Research

Analysis of renal ultrasonic founding in congenital scoliosis patientsYU Bin, ZHANG Jianguo, SHEN Jianxiong, et al (384)

Safety and efficacy of local infiltration analgesia in posterior single-door laminoplasty and decompression in cervical spine:
A prospective randomized controlled studyCHEN Feng, HU Jianhua, WANG Yipeng, et al (388)

A clinical study on robotic-assisted total knee arthroplasty for severe knee osteoarthritis
.....WANG Wei, CHEN Xin, FAN Yu, et al (393)

Comparison of early clinical outcome between direct superior approach and posterolateral approach in total hip arthroplasty:
A randomized controlled study.....FENG Bin, WANG Yingjie, ZHU Wei, et al (399)

Comparison of early results of collared and collarless Corail stems in primary total hip arthroplasty: A retrospective cohort study
of 149 patientsPENG Huiming, LIN Xiaoxin, CHEN Xi, et al (405)

Total hip arthroplasty for tumor-induced osteomalacia: A follow-up of 5 to 10 years
.....LUO Wenhao, CHEN Xinyi, WENG Xisheng, et al (410)

Clinical characteristics and surgical safety of super elderly patients with hip fracture
.....CHANG Xiao, FAN Yu, ZHANG Baozhong, et al (414)

Review

Spinal dura ossification: current understanding and future prospectNIU Tong, WANG Yuanyi, ZHAO Yu (420)

Evolving of outcome measures in knee arthroplastyWANG Yiou, QIAN Wenwei, ZHU Shibai, et al (427)

Research progress of etiologies of meniscal extrusionYAO Yu, QIAN Jun (432)

Research progress of internal fixation for Pauwels III femoral neck fracture
.....BAI Qiushi, ZHANG Baozhong, CHANG Xiao (437)

Advances in the surgical management of rheumatoid forefoot deformitiesCHEN Lixin, GAO Peng (442)

Clinical review of orthopedic surgery strategy for tumor-induced osteomalacia
.....LIU Shuzhong, LI Xiang, ZHOU Xi, et al (448)

Application of augmented reality/mixed reality technology in surgical planning and teaching training of bone tumor surgery
.....ZHOU Xi, LIU Shuzhong, WANG Yipeng, et al (452)

郑重声明

官方网站: www.cjbjs.com

编辑部主任: 高 鹏

编 辑: 孙 维 李丹阳 刘亦男 曹 静

编辑部地址: 北京市东城区东单三条9号 中国协和医科大学出版社

邮 编: 100730

电 话: 010-65281306

E-mail: guguanjie@126.com

《中华骨与关节外科杂志》编辑部